
2022. 10. 26.: 

A közösségfejlesztésben elért eredmények és jó gyakorlatok 

megosztása a helyi lakossággal 

Az esemény a „Közösségfejlesztés Dóc, Ópusztaszer, 

Sándorfalva, és Szatymaz összefogásával” című projekt 

keretein belül valósult meg. 

 

A fórum meghirdetése plakáton történt, melyeket a falu forgalmasabb helyein hirdetőkön helyeztünk 
el. Polgármester urat személyesen hívtuk meg a fórumra, aki örömmel mondott igent a részvételre. 

A fórum a Könyvtár épületében került megtartásra 15 fő részvételével. 

Miután Szabó Rita köszöntette a jelenlévőket, ismertette a Közösségfejlesztés Dóc, Ópusztaszer, 
Sándorfalva és Szatymaz összefogásával TOP-5.3.1-16-CS1-2017-00008 azonosító számú pályázatot, 
melynek a lezárására készülünk. 

A pályázat keretében részvételi – és közösségi fórumokat tartottunk, valamint rendezvények 
lebonyolításában vettünk részt. A fórumok összehívásának célja volt az igények felmérése, javaslatok 
gyűjtése, civil lakosok bevonása a közösségi életbe. Ilyenek voltak egy – egy rendezvény előtti 
megbeszélések például a Falunap. Közösségi akcióra példaként a Közösségi szemétgyűjtés tehető 
vagy például a Majális is közösségi akció volt. Ezek az események általában kisebb volumenű 
összejövetelekről szóltak, ahol ténylegesen csak dóci lakosok jelentek meg. Egy nagyobb rendezvény 
alkalmával a környező települések lakosai is megjelennek. 

Itt Szabó Rita elmondta, hogy a covid helyzet nagyon megnehezítette a rendezvények 
megszervezését, de a pandémiás helyzet enyhülésével a részvételi kedv is megnövekedett, pl. a 
tavalyi Hagyományőrző Nap és Kulturális Rendezvény vagy a Tök jó nap. Itt többen is megkérdezték, 
hogy az idén lesz – e Tök jó nap? Válaszként Szabó Rita elmondta, hogy a pályázat szerint minden 
rendezvénybe új programelemet, tematikát kell beépíteni, miszerint Liba napi sokadalom névvel 
készülünk a következő rendezvényre, ami a Tök jó naphoz hasonló lesz. Minden rendezvényt 



próbáltunk úgy felépíteni, hogy minden korosztály megtalálja a számára legmegfelelőbb 
programelemet, reméljük ezt a lakosság is így gondolta. 

A közösségfejlesztő munkatársunk ezután a cselekvési tervet ismertette a jelenlévőkkel. A helyi civil 
szervezetek ponthoz érve elmondta, hogy a Dóc Községért Egyesülettel példaértékű a kapcsolat, de 
szintén jó a kapcsolat a Bergendóc Szociális Szövetkezettel is, akinek a tagjaira szintén számítani lehet 
a rendezvények alkalmával, akár magánszemélyként is. 

 

Szabó Rita megkérdezte, hogy melyek voltak azok a rendezvények, amelyek a legjobban sikerültek? 

Többen példaként a tavalyi, illetve az idei falunapot hozták fel. Úgy tűnik, hogy a koncertek, 
fellépések nagyon népszerűek a falubeliek között. A gyermekes szülők elmondták, hogy a lovas 
programok, kézműves foglalkozások, ugrálóvárak nagy kedveltek voltak a gyerekek számára. 

Az egyik jelenlévő elmondta, hogy egy rendezvény alkalmával meghirdetésre került rajzverseny 
nagyon nagy népszerűségnek örvendett. Javasolja, hogy évente megrendezésre kerülő Falunap 
alkalmával is hirdessünk rajzversenyt. 

Szabó Rita ismertette a jelenlévőkkel, hogy az idei évben három nagyobb rendezvény lesz. Október 
28-án Idősek napi rendezvényt tartunk, november 26-án Liba napi sokadalmat rendezünk, 
karácsonyig adventi gyertyagyújtások lesznek minden vasárnap 17 órától és december 16-án 
Falukarácsonyt tartunk a dóci lakosoknak, valamint kézműves foglalkozásokat a gyerekeknek. 

Ismertette továbbá azt is, hogy a pályázat részeként tartani kell még egy rendezvényt, amit egy 
egészségnappal egybekötött sportnap lesz. Ez az egész napos program az idei évbe már nem fért 
bele, ezért 2023 tavaszára szeretnénk átcsoportosítani egy részvételi fórummal együtt. 

 

  


